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 § 1 

Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser Britt-Marie Karlsson att tillsammans med ordföranden Stefan 

Mattsson justera dagens protokoll.  

 

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
 

Rådet fastställer dagordningen med tillägg under punkten övriga frågor. 

 

 
 § 3 

Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 5/2012 som läggs till handlingarna. 

 

 

 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 
Följande inkomna skrivelser och protokoll anmäls och läggs till 

handlingarna: 

 

 Miljö- och hälsoskyddsnämndens beslut från den 28 augusti 2012  

§ 7 gällande fyllnadsval av ny ledamot till rådet 

 Fastighetsnämndens beslut från den 25 september 2012  

§ 5 gällande fyllnadsval av ny ledamot till rådet 

 Protokoll 5/2012 från stadsbyggnadsnämndens och 

exploateringsnämndens råd 

 Protokoll 6/2012 från stadsbyggnadsnämndens och 

exploateringsnämndens råd 

 Funktionshinderombudsmannens årsrapport 2012 till 

kommunstyrelsen 

 

 

 § 5 

Inkomna remisser till rådets ansvarsnämnder 
Förteckning över inkomna remisser till rådets ansvarsnämnder anmäls och 

läggs till handlingarna: 

 

 Remiss av Promemoria - Identifiering, beskrivning och bedömning 
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av miljökonsekvenser 

 Remiss av Åtgärdsprogram för att klara miljökvalitetsnormerna för 

kvävedioxid och PM10 i Stockholms län 

 Remiss av Havs- och Vattenmyndighetens föreskrifter (HVMFS 

2012:18) angående införande av miljökvalitetsnormer för fisk m.m. 

 Remissen om Länsstyrelsen i Stockholms läns rekommendation om 

riskhänsyn i planläggning av bebyggelse - människors säkerhet 

intill vägar och järnvägar med transporter av farligt gods 

 

 

 § 6 

Ärenden tagna på delegation 
 

Inga ärenden att anmäla 

 

 

 § 7 

Föredragning av Tertialrapport 2 för miljö- och 

hälsoskyddsnämnden 

Föredragande: John Areschoug 
 

John Areschoug, controller vid miljöförvaltningen, presenterar sig för 

rådet. John berättar att han först kommer inleda med några övergripande 

kommentarer rörande miljöförvaltningens tertialrapport 2 innan han går in 

mer specifikt på uppföljningen av de aktiviteter förvaltningen åtagit sig i 

samband med programmet för delaktighet. 

 

John konstaterar att miljöförvaltningen överlag klarar sina målsättningar 

bra men att minskade intäkter från prövning av värmepumpstillstånd 

beräknas leda till ett underskott på cirka 2 miljoner kronor. John betonar 

dock att förvaltningen kommer att vidta en rad åtgärder på både kostnads- 

och intäktssidan för att möta detta underskott och att förvaltningen räknar 

med att ändå hålla budget.  

 

John berättar att förvaltningen driver en särskild informationsinsats 

rörande kemikalier. För detta kommer nämnden troligen tilldelas extra 

medel enligt förslag i kommunstyrelsens ärende angående tertialrapport 1. 

John ger exempel på konkreta insatser förvaltningen gemomfört eller 

planerar att genomföra med anledning av detta. Förvaltningen planerar till 

exempelvis en ”Våga fråga-kampanj” för att öka kunskapen om 

kemikalier in varor. Kampanjen går ut på att förvaltning och nämnd 

gemensamt informerar besökare på ett antal köpcentra i staden om 

besökarnas rätt att efterfråga eventuell förekomst av kemikalier i varor. 

Förvaltningen hoppas på så vis medvetandegöra konsumenter om deras 
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rätt att efterfråga förekomsten av vissa kemikalier i varor och handlarnas 

skyldighet att kunna svara. Andra exempel på insatser är särskild 

provtagning av fisk och inköp av portabel analysutrustning. 

 

Rådet ställer frågor angående hanteringen av lågenergilampor. Rådet är 

oroat över hur miljöfarliga lamporna är och föreslår att även detta kan tas 

upp vid en informationskampanj. 

 

John berättar att förvaltningen ansökt om ytterligare medel för att utveckla 

hur människor kommer åt och kan använda Stockholms befintliga och nya 

naturreservat. Rådet är mycket intresserat av frågan och önskar vara 

delaktiga i detta arbete. 

 

Därefter övergår John till att tala mer specifikt om de aktiviteter som 

förvaltningen åtagit sig i samband med programmet för delaktighet. 

Många aktiviteter rör sådant som förvaltningen arbetar med kontinuerligt 

och som är till nytta för alla Stockholmare. John tar förvaltningens 

kontroll av märkning och hantering av livsmedel som exempel, ett arbete 

som bedrivs kontinuerligt på förvaltningen och som är till nytta för alla 

Stockholmare, inte minst för födoämnesallergiker. 

 

Angående förvaltningens aktivitet att bidra till att varor som säljs i staden 

inte innehåller farliga kemikalier, däribland allergiframkallande, berättar 

John att en pågående åtgärd är att ta fram ett verktyg för miljövänlig 

upphandling. Rådet tycker det är ett bra initiativ men betonar att 

upphandlingar även bör ta hänsyn till påverkan på människors hälsa. 

Rådet tar som exempel de överdrivet starkt parfymerade rengörings-

produkter som ibland används i exempelvis skolor och förskolor och som 

kan orsaka hälsoproblem för såväl elever som lärare. 

 

Angående aktiviteten att ta fram kartbaserad information till allergiker och 

andra känsliga grupper om luftkvalitet och pollenhalter berättar John att 

det just nu följs upp genom en jämförelse av två grupper. Den ena 

gruppen har fått tillgång till astmatikerkartor och den andra gruppen har 

inte fått det. Syftet är att se om man kan se någon klar effekt på 

exempelvis graden av medicinering hos grupperna. 

 

 

 § 8 

Föredragning av Tertialrapport 2 för fastighetsnämnden 

Föredragande: Johan Nilsson och Birgitta Andersson 
 

Johan Nilsson, enhetschef vid fastighetskontoret, presenterar sig för rådet. 

Johan berättar att han är ansvarig för att hålla ihop fastighetskontorets 
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uppföljning. Johan går igenom kontorets fem nämndmål för 2012 och 

indikatorerna för varje mål, samt berättar om kontorets bedömning av om 

indikatorerna kommer uppfyllas. 

 

Johan berättar därefter om kontorets intäkter och kostnader för 2012 samt 

berör de viktigaste inkomst- och kostnadsposterna. Johan berättar att 

kontoret beräknar att ligga totalt 11 miljoner över budget på intäktssidan 

vid årets slut, men att detta ska ses i relation till ökade kostnader bland 

annat för en ökad kapitalkostnad. Totalt beräknar kontoret att intäkter och 

kostnader går ungefär jämnt ut vid årets slut. 

 

Därefter tar Birgitta Andersson över och berättar mer specifikt om 

uppföljningen av kontorets aktiviteter kopplade till programmet för 

delaktighet. Fastighetskontoret har tagit fram tre långsiktiga aktiviteter 

som upprepas för varje mål. Aktiviteterna går ut på att först kartlägga 

nuläget, därefter ta fram en åtgärdsplan samt slutligen implementera 

åtgärderna i planen.  

 

Birgitta tar upp de förslag rådet gav vid sitt sammanträde den 4 juni 2012 

rörande hur kontoret rent konkret kan genomföra aktiviteterna. Birgitta 

påminner om ett av de förslag som rådet gav rörande mål 3 att alla ska 

bemötas med kunskap och respekt och själva vara med och bestämma i 

frågor som gäller honom eller henne. Förslaget gällde utformningen av 

kontorets kundenkät. Detta är ett förslag som kontoret tagit till sig 

konstaterar Birgitta. Rådet fick innan sommaren möjlighet att påverka 

enkäten och komma med synpunkter på den. Rådet svarade att enkäten 

borde kompletteras med en fråga om hur nöjd respondenten är med 

lokalens tillgänglighet och användbarhet vilket också gjordes. Birgitta har 

till dagens möte med sig bilder som visar den slutliga utformningen av 

enkäten. Rådet tillför vid dagens möte synpunkten att enkäten dessutom 

borde kompletteras med en avslutande fråga om vad man tycker om själva 

utformningen av enkäten. Birgitta berättar att enkäten skickats ut i år och 

skickas ut nästa gång 2014. 

 

Rörande mål 1, att alla ska kunna förflytta sig till, vistas i och använda 

kontorets fastigheter, vill rådet lägga till att det är viktigt att inte enbart 

fokusera på funktionsnedsättningar som syns utanpå när kontoret gör sina 

lokaler mer tillgängliga. Rådet understryker att även kognitiva 

funktionsnedsättningar som exempelvis hög stresskänslighet eller 

koncentrationssvårigheter måste tas hänsyn till. 

 

Birgitta konstaterar att kontoret kommit olika långt med olika mål men 

betonar att kontorets aktiviteter ska ses som ett långsiktigt åtagande som 

fastighetskontoret fortsätter att arbeta vidare med under 2013. 
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Rådet tackar för informationen. 

 

 

 § 9 

Bevakningslistan 
 

Punkt 2 på rådets bevakningslista daterad den 6 september 2012 rör rådets 

inspektion av utrymningsvägarna i Skärholmens sim- och idrottshall. 

Rådet besökte Skärholmens sim- och idrottshall den 13 juni 2011 och nu 

har Eva Söderbärj och Ann-Louise Larsson Kapp gjort ett återbesök den 2 

oktober 2012. Eva och Ann-Louise berättar för övriga rådet vad som 

diskuterades vid detta besök samt delar ut minnesanteckningarna från 

mötet. Bland annat anser Eva och Ann-Louise utrymningsskyltningen 

generellt sett är bristfällig samt att det på flera ställen saknas panikreglar. 

Eva och Ann-Louise berättar också om särskilt en utrymningsväg som de 

anser riskerar vara direkt farlig då den leder ut till en lastkaj med hög 

avsats och som dessutom saknar räcken.  

 

Rådet har efter Eva och Ann-Louises besök på anläggningen fått 

kännedom om att det är svårt att utrymma domarbåset eftersom det kräver 

att man hoppar ner från båset till läktaren. Även detta anser rådet är ett 

problem som man bör undersöka om det går att avhjälpa. Rådet beslutar 

att låta punkten vara kvar på rådets bevakningslista tills rådet vet att 

åtminstone de största bristerna i utrymningen av anläggningen är 

åtgärdade. 

 

Rådet får återkoppling från Birgitta Andersson gällande punkt 3 på rådets 

bevakningslista, tillgängligheten på Kulturhusets toaletter samt den brant 

sluttande rampen i Kulturhusets biblioteks kulturavdelning. Birgitta 

konstaterar att dörröppningen till handikapptoaletten på plan 2 är 

tillräckligt bred men att placeringen av dörrarna möjligen är något 

olycklig eftersom det kan leda till att det blir trångt utanför toaletterna. 

Anledningen till att dörrarna placerades på detta sätt är att man ansåg att 

det var bättre om dörrarna inte var ut mot folkmassan. 

 

Rådet menar att problemet i första hand inte rör dörröppningen utan 

svårigheter att röra sig med rullstol inne på själva toaletten eftersom 

utrymmet är för litet. Rådet konstaterar att det enligt information på 

hemsidan ska finnas tillgänglighetsanpassade toaletter på våning Plattan, 

våning 2 samt på våning 5. Problemet som rådet ser det är att toaletten på 

våning 5 ofta är upptagen beroende på det stora antalet besökare till caféet 

på samma våning, och att våning Plattan är stängd kvällstid. Detta i 

kombination med den trånga toaletten på våning 2 innebär sammantaget 

att det blir ett för litet antal tillgängliga toaletter på Kulturhuset anser 
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rådet. Dessutom blir informationen på hemsidan missvisande eftersom det 

är tveksamt om toaletten på våning 2 kan anses vara handikappanpassad 

menar rådet.  

 

Angående rampen berättar Birgitta att lutningen diskuterades redan när 

rampen byggdes men att man fick dispens eftersom det var för liten yta 

för att kunna åstadkomma en flackare lutning. Birgitta konstaterar att 

rampen är brant och att det är ett problem. Alternativet vore att ta bort 

hela rampen och montera lyftplatta men det råder då osäkerhet kring 

bärigheten för plattan så det är ingen bra lösning heller. 

 

Rådet tackar Birgitta för återkopplingen i frågan och beslutar att låta 

punkten kvarstå tills vidare. 

 

I övrigt lämnas bevakningslistan utan ändringar. En uppdaterad 

bevakningslista bifogas protokollet. 

 

 

 § 10 

Övriga frågor 
 

Eva Söderbärj tar upp den pågående ombyggnationen av Beckomberga 

sim- och idrottshall. I en av de bassänger som ska repareras byts även 

stegen som leder ner i bassängen ut. För att bassängen ska kunna 

användas även vid exempelvis tävlingar vore det önskvärt om stegen 

försågs med någon typ av mekanik för automatisk upplyftning. Rådet 

anser att detta är en viktig detalj och hoppas att pengar kan avsättas för att 

genomföra detta. 

 

Rådets ordförande Stefan Mattsson berättar om det möte rörande 

funktionshinderfrågor som kommer äga rum i stadshuset den 16 oktober 

och som ordföranden och vice ordföranden i samtliga stadens 

funktionshinderråd är inbjudna till. Stefan berättar att han fått förhinder 

och undrar om någon vill gå i hans ställe. Britt-Inger Stjernström anmäler 

sitt intresse. 

 

Den 3 december delas S:t Julianpriset ut i Kulturhuset dit alla är 

välkomna. Syftet med priset är att uppmärksamma förbättringar för att 

skapa ett tillgängligt Stockholm. Arbetsgruppen för S:t Julianpriset 2012 

hoppas att stadens råd för funktionshinderfrågor ska tipsa om goda 

exempel inom sin stadsdel eller ansvarsnämnd. I detta syfte har också 

sista svarsdag för inlämnandet av tips förlängts till sista oktober. 

 

Rådets sekreterare påminner om att rådet ska träffa fastighetsnämnden den 
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23 oktober. Rådet återkommer till sekreteraren med frågor som rådet vill 

ta upp vid detta möte. 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Ingrid Mårtenson 

 


